
Scénář k audio reportáži – Petr Bratský 

Zpracovali: Maksym Boiko, Dominik Paleček, Patrik Žrout, Michal 

Karásek ze ZŠ Janského, Praha 13 

Dominik: Pan Petr Bratský se narodil v roce 1955 v Klatovech. Při 

našem setkání vzpomínal především na svůj milovaný skauting – je totiž 

skautem tělem a duší.Od mládí je rovněž i velkým sportovcem. Jako 13 - 

letý kluk pobýval v srpnu 1968 na basketbalovém soustředění v 

Kašperských horách. 

Pamětník: 24:14-24:26  

 “A jednoho ráno takhle vstáváme a najednou vidíme že trenér, 

kterýho někam odvolali, někdo zavolal že má někam jít k telefonu, 

se vracel a plakal, říkal klucí je válka.” 

Dominik: Následoval dramatický odjezd domů. 

 Pamětník: 24:33-24:45  

“Pro nás poslali náklad´ák nás vezli do Klatov aby nás odvezli ke 

svým rodinám a tam jsme viděli všude zakopaný český vojáky ty 

pohraničníky a tanky a nad nám už lítaly letadla, ruský stíhačky.” 

Michal: V době normalizace pan Bratský působil v ilegálním skautu. 

Nesouhlas s komunistickým režimem neušel zájmu StB. 

Pamětník: 32 : 55 – 33 : 00    

 „Absolvoval jsem ten jejich výslech, takovej ten klasickej, ten už 

jsem znal z toho skautingu…. (33 : 01 – 33 : 23) Jeden je vždycky 

hodný .. a pak začne ten zlý a křičí na vás a bouchne do stolu, pak 

přijde ten hodný nabídne vám cigaretu nebo kafíčko a vy si nic 

nedáte, řeknete já nekouřím, kafe nepiju, mluvíte hodně spisovně a 

děláte ze sebe i hloupýho trochu. To bylo ale jediný, nikdy mě 

nechytli.“ 

Michal:  Zájem státních úřadů ho neodradil a spolu se svými kamarády 

kopíroval zakázané knihy, včetně díla Josefa Škvoreckého. 



Pamětník: 33 : 23 – 33 : 57   

„My jsme potom kopírovali nádherný zakázaný knížky, opravdu 

samizdaty, v takový tiskárně na federálním ministerstvu financí, my 

jsme tam chodili z toho našeho podniku na obědy, a já jsem tam 

měl kamaráda, ten dělal knihaře. On vázal vždycky takový ty jejich 

šestiletky, pětiletky, ty různý plány hospodářský a hlavně tam měli 

takový kopírovací stroj (OC), no a já jsem vždycky přines nějakou 

knížku tehdy nebo někdo jiný a oni udělali třeba 12 – 15 kousků. “ 

Maxim: 17. listopadu 1989 se pan Bratský zúčastnil studentského 

průvodu a aktivně se zapojil do obnovy skautské organizace. 

Pamětník: 54:57- 55:13 

“2. prosince už jsem znova obnovovali skauting, tam jsem v 

Klementinu hrál na kytaru, to jsem si vzal kraťasy a skautskou 

košili a byl mráz hroznej a já si říkám: Když jsme se nebáli 

komunistů mrazu se taky nebudeme!” 

Patrik: Po sametové revoluci se stal aktivním politikem a vystřídal 

několik funkcí. Jako poslanec se zúčastnil prezidentské volby v roce 

2003 a rád vzpomíná na milé setkání s Václavem Havlem.  

Pamětník: 49 : 53 – 50 : 19   

“ Tak jsem vzkázal přes sekretariát pana prezidenta Václava Havla 

jestli bych ho nemohl jít navštívit. Šel jsem ho navštívit a když už 

jsem vkročil do tý místnosti tak jsem si uvědomil, že jsem si nechal 

placku “Klaus for prezident”, ale pan Havel s panem Klausem v té 

době už nebyli takoví přátelé, jako když spolu zakládali Občanské 

fórum. Takže on se tomu strašně zasmál a měl tam svého fotografa 

a udělal mi fotografii.” 

Dominik: Podle pana Bratského bychom k sobě měli být hodnější a 

pozornější k lidem a dění kolem nás. 

Pamětník: 62:52 - 63:13   

“A kdyby náhodou ta naše vlast potřebovala, tak abychom nebyli ti, 

kteří křičí s vlajkama jenom když se hraje fotbal nebo hokej.” 


